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Zusammenfassung

        
Die Kastration der Frau wurde 1872 in die Therapie eingeführt. Die wichtigsten Indikationen waren Nervenund Geisteskrankheiten, die Osteomalazie, uterine Fibromyome mit Menorrhagien und das Mammakarzinom. Aus diesen zum Teil erfolgreichen Operationen resultierten verschiedene Hypothesen über den Wirkungsmechanismus der Ovarien. Aber erst 1895 wurden die Erfolge der Kastration auf den Ausfall ovarieller Hormone zurückgeführt. Um die Jahrhundertwende gewann man dann in Tierversuchen einwandfreie Belege für eine Sekretion der Eierstöcke.


      
        
Abstract

        
In 1872, the castration of women was introduced as a therapeutic procedure. The ovaries were mainly removed because of nervous and mental diseases, uterine fibromyomata with menorrhagia, osteomalacia and carcinoma of the breast. These partially successful operations led to various hypotheses on the mechanism of ovarian action. It was only in 1895 that the cessation of hormonal production was assumed to be responsible for the effects of ovarian removal. The hypothesis of an internal secretion of the ovaries was eventually clearly supported by animal experiments around 1900.
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